
Teplárna  aktualizovala
dlouhodobou  koncepci  svého
rozvoje
České Budějovice, 27. června 2012

Valná  hromada  akciové  společnosti  Teplárna  České  Budějovice  dnes
schválila  dlouhodobou  koncepci  své  podnikatelské  činnosti,  kterou
předložil majoritní akcionář, město České Budějovice. Ta mimo jiné počítá
s odsířením dvou uhelných kotlů K11 a K12 do výkonu 250 t/h nejpozději
do konce roku 2016,  s  pokračováním jednání  o  dodávkách tepla  z  JE
Temelín a s rozpracováním varianty energetického využití odpadu podle
plánu  odpadového  hospodářství  Jihočeského  kraje  (zvažované  ZEVO
Vráto).  Koncepce  zahrnuje  i  změnu  způsobu  rekultivace  odkaliště  v
Hodějovicích, kde se má využít vlastní stabilizát,  který bude vznikat v
novém odsiřovacím zařízení. Tím se náklady na rekultivaci sníží. Do konce
letošního  roku  vznikne  rovněž  analýza  teplárenské  sítě  ve  městě,  se
zaměřením na zjištění míst s největšími ztrátami a opatřeními na jejich
snížení.

K jednáním se společností ČEZ o horkovodu z temelínské elektrárny předseda
představenstva Teplárny Miroslav  Houfek uvedl,  že  nejdříve  je  třeba vyjasnit
technické parametry, a až pak lze vést obchodní jednání. „A pokud víme, ČEZ v
současné době řeší technickou přípravu trasy včetně projektové dokumentace pro
územní rozhodnutí a i  to je důvod, proč jednání příliš nepokročila. Nechceme
přicházet o zákazníky, a proto i ceny za horkou vodu z ETE, dojde-li k dohodě, pro
nás musí být akceptovatelné jako u jiných zdrojů,“ uvedl Miroslav Houfek. Zatím
je až do roku 2020 podnikatelská koncepce postavena na spalování hnědého uhlí
ze společnosti Sokolovská uhelná, s níž má firma až do tohoto roku uzavřenou
dlouhodobou smlouvu.

„Akcionáři rovněž rozhodli, že z loňského čistého zisku 48,5 milionu Kč bude na
dividendách vyplaceno 22,9 milionů korun, tedy 33 korun na akcii. V roce 2011
zisk firmy klesl meziročně o 85 milionů, především díky menšímu prodeji tepla. To
způsobila hlavně o 49 dní kratší topná sezona, nejteplejší za posledních deset let.
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Výši  zisku  ovlivnila  i  oprava  uhelného  kotle  K12.  Nižší  prodej  tepla  a  teplé
užitkové vody se pak projevil i v nižších tržbách, které v roce 2011 dosáhly 975,9
milionu Kč.

Teplárna v roce 2011 zprovoznila novou nízkotlakou kondenzační turbinu TG 6,
která by výrobou a prodejem elektřiny měla vylepšit ekonomiku provozu zejména
v letních měsících, mimo topnou sezónu. Ukončen byl záměr postavit ve Vrátě
nový energoblok, vyrábějící  elektřinu a teplo z obnovitelných zdrojů,  přestože
firma na  něj  už  získala  územní  i  stavební  povolení.  Důvodem byl  především
nedostatek ekologického paliva, štěpek. Do přípravy tohoto projektu bylo vloženo
19,7 milionů Kč.

Valná hromada trvala přes 13 hodin a skončila ve středu 27. června po čtvrté
hodině ranní. Skupinou minoritních akcionářů na ní byly položeny stovky dotazů a
žádostí o vysvětlení. Už před jejím začátkem bylo položeno kolem 200 otázek.
Další stovky pak následovaly během jednání a týkaly se celé činnosti firmy.
Majoritním akcionářem společnosti je město České Budějovice, které vlastní 80
procent akcií. Na jeho návrh byl z funkce člena dozorčí rady odvolán Petr Podhola
a nahrazen byl Jaroslavem Machem.

Odpovědi na dotazy ČB Deníku k
řádné valné hromadě
České Budějovice, 27. června 2012

Redakce Českobudějovického deníku se na Teplárnu České Budějovice,
a.s. obrátila s dotazy, týkajícími se řádné valné hromady, zahájené 26.
června.  Protože mají  odpovědi  širší  platnost,  nabízíme je  k  přečtení  i
dalším zájemcům.

1)  Valná  hromada  údajně  trvala  13.05  hodiny.  Bylo  to  způsobeno
obstrukcemi  menšinového  akcionáře  nebo  složitostí  projednávaných
bodů?
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Valná hromada začala v úterý v 15 hodin a skončila ve středu krátce po 4. hodině
ranní. Pouze organizovaná skupina minoritních akcionářů kladla ústně a písemně
stovky dotazů a žádostí o vysvětlení. Valná hromada byla svolána měsíc předem,
poslední zásilku z celkem více než 200 písemných požadavků o vysvětlení tato
skupina minoritních akcionářů zaslala společnosti den předem. Byly požadovány
předložit  stovky  stran  dokumentů  společnosti.  Další  stovky  dotazů  pak
následovaly během, jednání valné hromady a týkaly se celé činnosti firmy, nejen
otázek probíraných na valné hromadě.  Skupina těchto akcionářů do krajnosti
využívala (tak jako na předchozích valných hromadách) svého práva na vysvětlení
a členové orgánů společnosti svou informační povinnost plně splnili. A to vyžaduje
čas, tedy i trvání valné hromady přes 13 hodin.
Tato skupina akcionářů také napadá téměř každou valnou hromadu společnosti
žalobami na neplatnost usnesení a soud rovněž posuzuje, zda se tito akcionáři
nechovají  obstrukčně.  Zatím všechna  soudní  řízení  s  touto  skupinou  žalobců
společnost vyhrála.

2) Dozorčí rada údajně uložila představenstvu zabývat se možným vznikem
škody  při  nákupu turbíny  TG6.  Menšinový  akcionář  FE  tvrdí,  že  byla
předražená a že peníze za její nákup (390 mil korun)jsou “čistou škodou”?
Bude představenstvo po bývalém vedení podniku vymáhat škodu? Pokud
ano, jaké kroky chystá?
Dozorčí rada ve své zprávě akcionářům shledala vážná pochybení v této záležitosti
a vznik škody v odhadovaném rozsahu 390 mil. Kč, zároveň dozorčí rada uložila
představenstvu  prověřit  ekonomiku  provozu  turbíny  TG 6  a  na  základě  toho
upravit výši škody. Představenstvu bylo dále uloženo podniknout příslušné právní
kroky k  vymáhání  škody.  Představenstvo bude nepochybně postupovat  s  péčí
řádného hospodáře a bude do 30. 9. 2012 informovat dozorčí radu o závěrech své
činnosti v této věci.

3) Údajně se předčasně, kvůli špatně stanovené koncepci snížily emisní
limity teplárny a teď se musí nákladně odsiřovat víc, než by bylo nutné. To
bude stát peníze navíc, podle FE. Může se k tomu vedení vyjádřit?
Připravované odsíření uhelných kotlů K11 a K112 plyne z integrovaného povolení
Krajského  úřadu  Jihočeského  kraje  a  nové  evropské  legislativy,  a  musí  být
dokončeno do konce roku 2016. Vývoj politiky emisních limitů je nezávislý na vůli
teplárny. Koncepci svého rozvoje ve formě rozhodnutí valné hromady formuluje
společnost teprve od loňského roku.



4) Valná hromada odsouhlasila investice do odsíření teplárny a další akce,
menšinový  akcionář  (FE)  ale  upozorňuje,  že  nebyl  zpracován  žádný
oponentní  posudek.  Potřebuje  vedení  teplárny  případný  oponentní
posudek  ke  koncepci  rozvoje  nebo  ne?  Podle  jakých  kritérií  se
rozhodovalo?
Valná hromada schválila návrh akcionáře, města České Budějovice na usnesení o
dlouhodobé koncepci, která ukládá představenstvu provést odsíření kotlů K 11 a
K12 do jmenovitého výkonu 250 t/h nejpozději do 31. 12. 2016. Jiné investiční
akce usnesení neobsahuje.  Jedná se o usnesení,  které má základ v původním
návrhu  představenstva,  předloženém  akcionářům  na  základě  rozsáhlých
odborných technických, ekonomických a právních úvah, analýz a rozborů vedení
teplárny.
Mezi nástroje, kterými se tvořil tento odborný názor představenstva, předkládaný
valné hromadě, patří samozřejmě i expertní posuzování nezávislými autoritami.
Žádný posudek ať oponentní nebo jiný však žádný zákon či stanovy k usnesení
valné hromady tohoto druhu nevyžadují, jedná se o výsostnou a zcela autonomní
kompetenci akcionářů rozhodnout o podnikatelské činnosti své společnosti,  do
které jim nikdo nesmí zasahovat. Jediným kritérium, podle kterého představenstvo
předložilo  valné  hromadě  svůj  návrh  je,  tak  jako  u  veškeré  činnosti
představenstva, naplnění péče řádného hospodáře, se kterou se představenstvo
stará o majetek společnosti.

5) Přivaděč tepla z Temelína je momentálně neaktuální, protože Temelín
údajně navrhl příliš vysokou cenu – cca 450 Kč za gigajoul, pro koncové
odběratele tedy až 600 Kč/gigajoul. Odpovídá ta cena a je o projektu dál
jednáno, nebo je jednání přerušeno?
O žádných cenách se na valné hromadě nejednalo. K jednáním se společností ČRZ
o horkovodu z temelínské elektrárny předseda představenstva Teplárny Miroslav
Houfek uvedl, že nejdříve je třeba vyjasnit technické parametry, a až pak lze vést
obchodní jednání. „A pokud víme, ČEZ v současné době řeší technickou přípravu
trasy včetně projektové dokumentace pro územní rozhodnutí a i to je důvod, proč
jednání příliš nepokročila. Nechceme přicházet o zákazníky, a proto i ceny za
horkou vodu z ETE, dojde-li k dohodě, pro nás musí být akceptovatelné jako u
jiných zdrojů,“ uvedl Miroslav Houfek. Zatím je až do roku 2020 podnikatelská
koncepce postavena na spalování hnědého uhlí ze společnosti Sokolovská uhelná,
s níž má firma až do tohoto roku uzavřenou dlouhodobou smlouvu.



6) ČEZ nabízel, že do 2013/14 by přivaděč mohl být, teplárna říká, že do
roku 2020 ho nepotřebuje – to je podle mých informací, je to tak?
Teplárna neobdržela žádnou nabídku v tomto smyslu. Jednání jsou na úplném
počátku,  otázka  nestojí,  zda  Teplárna  přivaděč  potřebuje  či  nikoliv,  ale  zda
nabídka jako alternativa k části teplárenských zdrojů bude pro Teplárnu výhodná
či nikoliv.

7) Existují údajně i další škody, které odhalil audit, bude se tedy nějak
řešit údajně předražený nákup IT techniky a “zlaté padáky” pro bývalé
představenstvo, ve výši údajně 12 milionů korun? A odpovídá ta částka?
Dozorčí rada ve své zprávě zmínila i další otázky týkající se záležitostí spojených s
bývalým představenstvem společnosti. Současné představenstvo bude i v těchto
věcech postupovat podle požadavků dozorčí rady a sdělí ji výsledky své činnosti.
Co se týká částek, u IT techniky se podle nálezu dozorčí rady jedná o částku
zhruba 1,2 milionu Kč nepotřebné IT techniky. Zmíněných asi 12 milionů korun
určených na konkurenční doložky z pracovněprávních vztahů bývalých manažerů
společnosti  bylo  součástí  účetní  závěrky  předkládané  představenstvem  valné
hromadě.

8) Chystá teplárna akcionářskou smlouvu s menšinovým akcionářem, aby
se  “upravily”  vztahy  s  FE,  nebo  jinou  dohodu  o  komunikaci,  aby  se
případně předešlo podobně “rekordním” valným hromadám?
Žádnou akcionářskou dohodu společnosti s minoritním akcionářem zákon nezná,
není nijak myslitelná. Dohody jsou možné pouze mezi akcionáři. Představenstvo
komunikuje se všemi svými akcionáři zcela stejně a striktně dodržuje zásady jejich
nediskriminace. Společnost sice čelí mediálním a soudním aktivitám minoritního
akcionáře, avšak tak to v akciových společnostech chodí. Společnost byla úspěšná
ve všech prvoinstančních rozhodnutích proti minoritnímu akcionáři a bylo jich
zatím  jedenáct.  Délku  valných  hromad  ovlivňují  svým  chováním  akcionáři,
představenstvu  rozhodně  nepřísluší  žádná  regulace  jejich  projevů  a  způsobů
využití či zneužití jejich procesních práv na valné hromadě.



Výměníková  stanice  v  Plzeňské
ulici prošla desinfekcí
České Budějovice, 11. června 2012

Výměníková stanice v Plzeňské ulici, v níž byl v závěru minulého týdne
zjištěn  výskyt  bakterií  Legionella  pneumophila,  prošla  dnes  kompletní
desinfekcí, která se týkala i jejího zařízení, v němž se ohřívá teplá užitková
voda. Akciová společnost Teplárna České Budějovice tak splnila nařízení
Krajské hygienické stanice.

Zároveň už o víkendu došlo k opakovanému přehřívání zásobníku teplé užitkové
vody na 65°C, které garantuje tepelnou desinfekci celého systému rozvodů teplé
vody. „Preventivně jsme teplou vodu přehřáli na všech výměníkových stanicích ve
městě,  i  když,  a to je třeba zdůraznit,  množství  bakterií  zjištěných na našem
zařízení v Plzeňské ulici bylo hluboce pod limitem, který určuje vyhláška,“ říká
Martin  Žahourek,  místopředseda  představenstva  Teplárny  České  Budějovice.
Bohužel, firma ale už nemůže garantovat stav potrubních rozvodů v objektech a
domech, které nejsou v jejím majetku.

Akciová  společnost  Teplárna  České  Budějovice  dál  spolupracuje  i  nad  rámec
svých  zákonných  povinností  s  Krajskou  hygienickou  stanicí  a  řídí  se  jejími
doporučeními.

Vyjádření k tiskové zprávě KHS o
výskytu  bakterie  Legionella
pneumopfhila v systému distribuce
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teplé vody z výměníkové stanice v
Plzeňské ulici
České Budějovice, 9. června 2012

Podle výsledků zjištění, včetně zkušebních protokolů, které má Teplárna
České  Budějovice  k  dispozici,  se  nepotvrdil  výskyt  bakterií  Legionella
pneumophila (LP) na výstupu ze samotné výměníkové stanice, v níž byly
hodnoty určené vyhláškou č. 252/2004 Sb. (v příloze č. 2) v limitu.

Zmiňovaný problém nastává především v rozvodech teplé užitkové vody vlastních
objektů. Zde díky dopravnímu zpoždění a snížení cirkulace vody na odběrných
místech dochází ke kolonizaci uvedené bakterie.

Akciová společnost Teplárna České Budějovice proto preventivně provádí čištění
zařízení, které je určené k ohřevu TUV včetně opakovaného nahřívání zásobníků
TUV na bezpečnou teplotu, aby nemohlo dojít k rozmnožení bakterie ve vlastní
ohřívané vodě.

Teplárna nemůže bohužel garantovat stav potrubních rozvodů v objektech, které
nejsou v jejím majetku.

Teplárna  okamžitě  po  informaci  z  Krajské  hygienické  stanice  ve  zmíněné
výměníkové  stanici  provedla  přehřátí  zásobníků  TUV na  teplotu  65oC,  která
garantuje tepelnou desinfekci systému. Toto přehřátí potrvá 8 hodin a bude se
pravidelně opakovat až do 11. června 2012. Tento den, tedy v pondělí 11. června,
proběhne i kompletní desinfekce tohoto zařízení výměníkové stanice.

Soudy odmítly další žaloby podané
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firmou Forum Energy
České Budějovice, 29. 3. 2012

Teplárna  České  Budějovice  opět  úspěšná  v  obraně  proti  sérii  žalob
minoritního akcionáře

Minoritní akcionář Teplárny České Budějovice a.s. neuspěl se svými žalobami na
Teplárnu. Jedná se zejména o další dvě tvrzené neplatnosti usnesení valných
hromad, které již tradičně napadá soudními žalobami. Krajský soud v Českých
Budějovicích zamítl žalobu proti valné hromadě konané 29. 3. 2011 (svolané na
žádost tohoto akcionáře) a odmítl se zabývat žalobou na řádnou valnou hromadu
konanou 23. 6. 2011 z důvodu procesních pochybení žalobce.

„Opět se potvrdilo, že Teplárna neporušila žádné své povinnosti při organizaci
valných hromad a zachovala všechna práva akcionářů,“ uvádí advokát společnosti
Martin Zvěřina.

Další otázkou, kterou se soud na základě žaloby minoritního akcionáře zabýval, je
právo akcionářů na přístup k　neveřejným informacím tohoto teplárenského
podniku. Podle názoru soudu řádná valná hromada a.s.  Teplárna nepochybila,
když se její akcionáři usnesli, že minoritnímu akcionáři neposkytnou informace o
jednáních orgánů Teplárny, uzavřených obchodních smlouvách nebo investicích,
obsahující obchodní tajemství společnosti. Rozhodl o tom senát Krajského soudu v
Českých Budějovicích, který odmítl šest správních žalob podaných firmou Forum
Energy.

„Jedná se o závažnou právní otázku, zda podniky tohoto typu a s touto strukturou
akcionářů vůbec mohou být veřejnou institucí povinnou k poskytování informací
dle zákona o svobodném přístupu k informacím. Podle našeho názoru nikoliv,“
říká advokát Martin Zvěřina. Krajský soud došel k závěru, že žalobu nelze věcně
projednat podle tohoto zákona, že se jedná o ryze soukromoprávní vztah a žalobu
odmítl.

Krajský soud v Českých Budějovicích činný ve věcech obchodních přitom už dříve,
v závěru loňského roku, zamítl žalobu minoritních akcionářů na platnost všech
usnesení mimořádné valné hromady Teplárny z 22. února 2011. I tehdy zjistil, že
při  jejím svolání  a  průběhu nedošlo  k  porušení  zákona  ani  práv  minoritních

https://www.teplarna-cb.cz/soudy-odmitly-dalsi-zaloby-podane-firmou-forum-energy/


akcionářů.

Minoritní  akcionář své ataky vůči  Teplárně nevzdává,  využil  svých opravných
prostředků a podal příslušná odvolání a kasační stížnost proti všem rozhodnutím
soudů první instance.

Usnesení Krajského soudu o vyslovení neplatnosti usnesení přijatých na
mimořádné valné hromadě konané dne 22.2. 2011

Usnesení Krajského soudu o vyslovení neplatnosti usnesení přijatých na
mimořádné valné hromadě konané dne 29.3. 2011

Usnesení Krajského soudu o vyslovení neplatnosti usnesení přijatých na
valné hromadě konané dne 23.6. 2011

Usnesení  Krajského  soudu  o  odmítnutí  žalob  proti  rozhodnutí  valné
hromady ze dne 23.6. 2011

 

Ovzduší  na  Českobudějovicku
pomůže hlavně odsíření  uhelných
kotlů
České Budějovice, 1. 3. 2012

Horkovod z Temelína může čistotě ovzduší v českobudějovické aglomeraci
pomoci, pro kvalitu ovzduší však nebude rozhodující. Zásadním pro čistotu
ovzduší však bude odsíření uhelných kotlů v Teplárně České Budějovice,
které,  nerozhodnou-li  někdy  akcionáři  jinak,  zůstanou  i  do  budoucna
hlavním zdrojem výroby tepla pro město. Odsíření uhelných kotlů sníží
emise oxidu síry o více než 80 procent.

Teplárna České Budějovice pro výrobu tepla a technologické páry potřebuje ročně

https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/MVH_22.2.2011.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/MVH_22.2.2011.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/MVH_29.3.2011.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/MVH_29.3.2011.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/VH_23.6.2011.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/VH_23.6.2011.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/Odmitnuti_zalob.pdf
https://teplarna-cb.cz/wp-content/uploads/2021/06/Odmitnuti_zalob.pdf
https://www.teplarna-cb.cz/ovzdusi-na-ceskobudejovicku-pomuze-hlavne-odsireni-uhelnych-kotlu/
https://www.teplarna-cb.cz/ovzdusi-na-ceskobudejovicku-pomuze-hlavne-odsireni-uhelnych-kotlu/
https://www.teplarna-cb.cz/ovzdusi-na-ceskobudejovicku-pomuze-hlavne-odsireni-uhelnych-kotlu/


přes 300 tisíc tun uhlí. V dnešní tiskové zprávě ETE uváděná úspora 100 tisíc tun
hnědého uhlí při napojení části Českých Budějovic na temelínský horkovod tak
nesníží emise tuhých znečisťujících látek proti současnému stavu na polovinu, jak
se v ní uvádí, ale pouze zhruba o třetinu.

Uhelné kotle  musí  Teplárna v  rámci  rozsáhlých ekologických opatření  odsířit
nejpozději do konce roku 2016. Ukládá jí to nově navrhovaná legislativa a také
integrované  povolení  krajského  úřadu  Jihočeského  kraje.  Podle  něho  musí
současné  limity  1700  mg/Nm3  oxidu  siřičitého  klesnout  dokonce  na  200
miligramů. Toto opatření tedy bude jednoznačně největším přínosem ke snížení
emisí v budějovické aglomeraci a jejím okolí.

Tento  záměr  se  musí  uskutečnit  v  daném  termínu  bez  ohledu  na  realizaci
horkovodu z JE Temelín. V takovém případě pak bude příspěvek zamýšleného
horkovodního přivaděče ke snížení emisí Teplárny prakticky zanedbatelný.

Uhelné kotle budou i zálohou pro bezpečné dodávky tepla v případě, že by někdy
došlo k výpadku dodávky z Temelína.

Pokud jde o prachové částice, ty nejsou ve městě problémem Teplárny, ale hlavně
dopravy a lokálních zdrojů.  Elektrostatické odlučovače instalované v Teplárně
zachycují prach s účinností 99,7 procenta. I dnes tak bohatě splňují zákonem dané

limity.  Ty  dovolují  vypouštět  100  mg/Nm3  prachových  částic  (tuhých  emisí),

zatímco úlet prachu z Teplárny dosahuje zhruba 30 mg/Nm3

Teplárna zvýšila počet zákazníků
České Budějovice, 29. 2. 2012

Jedenáct nových zákazníků s ročním odběrem 10 až 12 tisíc GJ tepla za víc
než pět milionů korun získala v poslední době akciová společnost Teplárna
České Budějovice. „Jde o výsledek intenzivní obchodní kampaně, kterou
jsme začali v posledních měsících loňského roku. Projektanti a investoři
dali zpravidla přednost našemu centrálnímu zásobování před vybudováním

https://www.teplarna-cb.cz/teplarna-zvysila-pocet-zakazniku/


vlastní plynové kotelny,“ vysvětluje Jaroslav Panoch, člen představenstva
Teplárny odpovědný za obchod.

Centrální zásobování tepla má svá specifika. Základním předpokladem je, aby v
dané  lokalitě  vůbec  existovaly  možnosti  se  na  síť  parovodů  nebo  horkovodů
napojit.  „Tam,  kde  to  je  možné,  budujeme  přípojná  místa.  Dalším  silným
argumentem jsou naše komplexní služby, tzv. full servis. Touto nastoupenu cestou
se budeme ubírat i v budoucnu. To všechno pak dělá naše teplo v　porovnání s
klasickými palivy plně konkurenceschopné,“ dodává Jaroslav Panoch. Každý další
zákazník přitom podporuje zefektivnění výroby a provozu rozvodů tepla.

Teplárna má dnes přes 1140 odběratelů, z nichž dvě třetiny tvoří nebytový sektor,
tedy průmysl, služby a firmy. Část z nich vedle tepla odebírá i technologickou
středotlakou páru. Třetinu klientů tvoří domácnosti. Těch je nyní celkem 27 724.

Teplárna, která je základním dodavatelem tepla a teplé vody pro město České
Budějovice, v něm provozuje 172 kilometrů tepelných rozvodů. Z nich 112 km
připadá na parovodní síť, 16 km na horkovodní a 44 km na teplovodní síť.

Odpovědi na novinářské dotazy k
Domu pro seniory
České Budějovice, 8. 2. 2012

Jihočeská  média  nyní  začala  probírat  kauzu  Domova  pro  seniory  na
Husově třídě v Českých Budějovicích, jehož provozovatel i developer jsou v
insolvenci. V　této souvislosti se novináři obracejí se svými dotazy rovněž
na Teplárnu České Budějovice, a.s. jako dodavatele tepla a teplé užitkové
vody, zejména s　ohledem na skutečnost, že klienti provozovateli za teplo
zaplatili a mají obavu, zda nebudou muset znovu Teplárně platit.

Odpovědi na jejich nejčastější dotazy jsou následující:

Pro Teplárnu nejde bohužel o novou záležitost, její právní zástupce věc už delší
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dobu řeší s insolvenčním správcem.

Jak  Teplárna,  tak  klienti  tohoto  sociálního  zařízení  a  další  obchodní  partneři
Domova pro seniory, budou v konkursu ve stejném postavení – budou věřiteli za
konkursní podstatou. V jaké výši budou jejich pohledávky uspokojeny, se ukáže až
po skončení konkursu. Teplárna své pohledávky už přihlásila.

Klienti i Teplárna budou pravděpodobně mít své zástupce ve věřitelském výboru a
nejen ti se budou zabývat také případnou občanskoprávní či trestní odpovědností
statutárních  orgánů  padlé  firmy.  Jestliže  Teplárna  zjistí,  že  podmínky  takové
odpovědnosti  jsou dány, bude odpovědnost po konkrétních lidech vyžadovat a
uplatňovat.

Obavy, že by měli klienti Domu pro seniory ještě jednou platit za minulé dodávky
tepla Teplárně, jsou zbytečné, neboť mezi klienty a Teplárnou neexistoval žádný
obchodní vztah a Teplárna za nimi proto žádné pohledávky nemá.

Do Domu pro seniory bude dodáváno teplo a teplá voda i nadále, a to na základě
smluv uzavřených s insolvenčním správcem.

Zmrzlé  uhlí  prochází  před
vykládkou rozmrazovacím tunelem
České Budějovice, 7. 2. 2012

K  bezpečným  dodávkám  tepla  Teplárně  České  Budějovice  pomáhá  v
　těchto arktických dnech také rozmrazovací tunel. Tím procházejí všechny
vagóny se zmrzlým uhlím určené k vykládce. „Rozmrazovacím tunelem
projde denně jeden vlak, což představuje 20 vagónů. Jeho kapacita je i v
těchto mrazech stále dostatečná pro zásobování teplárny uhlím a výroba
tepla  běží  bez  problémů,“  říká  Martin  Žahourek,  místopředseda
představenstva Teplárny.  Firma má zajištěny plynulé dodávky hnědého
uhlí ze Sokolovské uhelné. Pro případ, že by na železnici nastaly nenadálé
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problémy s dopravou, má pak dostatečné zásoby paliva na zhruba dva až
tři týdny provozu.

Rozmrazovací tunel se vytápí parou a i jeho teplota nesmí překročit hranici, která
by poškodila ložiskové domečky železničních vagónů.

Teplárna České Budějovice v mrazech do sítě dodává v ranních a podvečerních
špičkách až 380 tun páry za hodinu.

Její experti zákazníkům radí, že v této době není dobré zapomenout zavřít byť i
pootevřená sklepní okna nebo vchodové dveře. Když totiž radiátory a rozvody
topení  i  teplé  vody  vychladnou,  hrozí,  že  zamrznou.  „Litinové  radiátory  při
prudkých změnách teplot mohou prasknout. Vyteklá voda pak zpravidla způsobí
zbytečné  škody,“  upozorňuje  Martin  Žahourek  a  dodává  praktickou  radu.
„Odstaví-li  se  radiátor  a  termostatická  hlavice  se  nastaví  do  polohy  proti
zamrznutí (sněhová vločka) nebo do polohy 1, pak i v　případě neuzavřeného okna
či dveří, radiátor začne pozvolna topit a nezamrzne.“

Bezpečné  dodávky  tepla  jsou
zajištěny
České Budějovice, 2. 2. 2012

Špičkový výkon 370 tun páry za hodinu dodává v těchto mrazech do sítě
Teplárna České Budějovice, která je v jihočeské metropoli rozhodujícím
dodavatelem tepla a teplé užitkové vody.  „Zásobování  firem i  domácností
teplem probíhá bez problémů a bezpečná dodávka tepla je tedy zajištěna. U teplé
užitkové vody jsme během tohoto týdne registrovali drobné opravy v domech, kde
například vyměňovali stoupačky,“ říkal ve čtvrtek v poledne Martin Žahourek,
místopředseda představenstva Teplárny.  „Obyvatele Českých Budějovic mohou
být klidní, neboť Teplárna má i v těchto mrazech zajištěny kontinuální dodávky
uhlí  ze  Sokolovské  uhelné.  I  v  případě  nenadálých  dopravních  problémů  na
železnici máme dostatečné zásoby paliva na zhruba dva až tři týdny provozu,“
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doplnil.  V případě potřeby je  Teplárna schopna výkon ještě  zvýšit  nasazením
připravených, zálohových zdrojů.

Informace o počasí i na webu Teplárny
Na webu Teplárny  České  Budějovice  jsou  nově  k  dispozici  také  informace o
počasí,  naměřené  na  firemní  meteorologické  stanici  v  Novohradské  ulici.
„Meteostanice nám slouží k plánování, řízení a vyhodnocování provozu, ale její
data jsme nyní zpřístupnili také veřejnosti,“ říká Martin Žahourek, místopředseda
představenstva.

Kromě toho jaká je právě teplota, sluneční svit,  vítr,  tlak nebo vlhkost či  ÚV
záření, je zde volně k dispozici také historie vybraných parametrů, jako je teplota,
barometr, déšť nebo vítr v různých časových úsecích.

Web nabízí  rovněž údaje o venkovních teplotách, naměřených na jednotlivých
výměníkových  stanicích  v  Českých  Budějovicích.  Tato  teplotní  mapa  města
například ve čtvrtek v 11 hodin ukazovala, že všude nebyl stejný mráz. V této
době na sídlišti Vltava bylo mínus 13,1 stupně Celsia, v Heydukově ulici mínus 11
a  v  Klavíkově  mínus  10,9  stupňů  Celsia.  A  mínus  12,3  měřila  meteostanice
umístěná v sídle Teplárny na Novohradské

Co je dobré vědět

Ve velkých mrazech není dobré mít dlouhodobě otevřená sklepní okna či1.
okna v bytech. Hrozí, že radiátory a rozvody topení i teplé vody v případě,
že vychladnou, zamrznou.
Litinové radiátory při prudkých změnách teplot mohou prasknout. Vyteklá2.
voda pak zpravidla způsobí zbytečné škody.
Odstaví-li se radiátor a termostatická hlavice se nastaví do polohy proti3.
zamrznutí  (sněhová  vločka)  nebo  do  polohy  1,  pak  i  v  případě
neuzavřeného okna či dveří, radiátor začne pozvolna topit a nezamrzne.


